
 

 

 
Ny EU forordning om skovovervågning  

Kære Jacob Jensen 
 
EU-kommissionen har netop fremsat et forslag til en ny forordning om skovovervågning. Den har 
overordnet til formål at sikre en sammenhængende og ensartet skovovervågning, som bl.a. skal gøre 
det muligt at spore forandringer i skovene i forhold til fastsatte målsætninger. 
 
Dansk Skovforening støtter som udgangspunkt, at der kontinuerligt indsamles relevante, valide og 
sammenlignelige data for skovene på et aggregeret niveau, men vi har svært ved at se behovet for at 
indføre ny regulering på EU-plan, særligt i lyset af at skovpolitik er national kompetence. Det er svært at 
se, hvilket formål, der ligger til grund for lovgivningen og hvad den øgede overvågning konkret vil 
bidrage med. Tværtimod risikerer forordningen at modarbejde regeringens målsætning om at rejse 
yderligere 250.000 ha. skov, fordi det vil blive mere bøvlet og bureaukratisk at være skovejer.  
 
Vi kan se at det bliver Udvalget for Landbrug og Udvikling af Landdistrikter i EU-Parlamentet der skal 
være ansvarlig og derved Ministerrådet for landbrug og fiskeri, der får ansvaret for rådets holdning. 
 
Vi kan forstå at forslaget måske skal behandles allerede op rådets møde mandag den 11. december og 
sender sig derfor de bemærkninger vi i første omgang har sendt til EU-miljøspecialudvalget i forhold til 
en dansk holdning. 
 
Vi indgår meget gerne i yderligere drøftelser i forhold til en dansk holdning til forslaget. 
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